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مرخصی اُمیکرون، 7 روز شد 
آرمان ملی: استاندار تهران بر لزوم ممانعت از 
ورود افرادی که شیوه نامه های بهداشتی را رعایت 
نمی کنند به حوزه مترو و اتوبوس تاکید کرد. محسن 
منصوری افزود: در استان تهران موضوع مرخصی 
برای افراد مبتلا به امیکرون هفت روز در نظر گرفته 
خواهد شد. این هفت روز مربوط به ابتدا تا انتهای 
دوره بیماری آنهاست که در آخرین جلسه مصوب 
شد. به گفته استاندار تهران، همچنین موضوع 
نمایشگاه ها و برگزاری آنها به صورت موردی مورد 
بررسی قرار می گیرد. چند مورد همچون ایران پلاس 
با توجه به حضور مهمانان خارجی زیاد، تدبیر شد 
که با رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی برگزار 
شوند ولی مجوز عمومی برای برگزاری نمایشگاه ها 

نداده ایم. 

 آب، برق و گاز رایگان 
برای مددجویان

ایسنا: مدیرکل کمیته امداد استان تهران 
گفت: مددجویان کمیته امداد استان تهران برای 
بهره مندی از معافیت پرداخت قبوض آب، برق و گاز 
شماره اشتراک کنتورهای خود را در سامانه سها 
ثبت کنند. سیدابوالفضل پرپنچی افزود: مددجویان 
این نهاد می توانند با مراجعه به سامانه سها به نشانی 
soha. emdad. ir کد اشتراک قبوض آب، برق 
و گاز خود را ثبت کنند تا از طرح رایگان پرداخت 
قبوض بهره مند شوند. همچنین این خانوارها 
می توانند کدهای اشتراک را به دفاتر پیشخوان 
خدمات دولت ارائه دهند تا در سامانه سها ثبت شود. 

صلواتی که ثبت ملی شد
مهر: سرپرســــت اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان فارس از ثبت 
ملی آداب زیارت و صلوات خاصه حضرت احمد بن 
موسی )ع(، خبر داد. سیدمؤید محسن نژاد گفت: 
در شهر شیراز مرسوم است، هر کس قصد زیارت 
عتبات عالیات یا حرم مطهر امام رضا )ع( را داشته 
باشد، پیش از آنکه شیراز را ترک کند به زیارت 
شاه چراغ رفته و کسب اجازه و رخصت می کند، 
همچنین مردم سه روز پس از بازگشت نیز دوباره 
به پابوس حضرت احمد بن موسی )ع( رفته و ادای 

احترام می کنند. 

کاهش دوره آموزش سربازی 
آرمان ملی: رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز 
ستاد کل نیروهای مسلح گفت: به دلیل جلوگیری از 
شیوع امیکرون در کشور دوره آموزش رزم مقدماتی 
برای مشمولان پایه خدمتی اسفند از ۴۵ روز به 
یک ماه کاهش یافت. امیر غلامرضا رحیمی پور 
افزود: تمامی مشمولان باید واکسن کرونا را تزریق 
کنند، مشمولان پایه خدمتی اسفند ۱۴۰۰ بایستی 
حتما هنگام اعزام به خدمت مقدس سربازی کارت 

واکسیناسیون خود را همراه داشته باشند. 

نیمی از تصادفات موتورسوارند
آرمان ملی: رئیس پلیس پایتخت گفت: بیش از 
۴۶ درصد کشته های تصادفات رانندگی و همچنین 
بیشتر از ۵۰ درصد مجروحان و مصدومان در 
پایتخت مربوط به موتورسیکلت سواران است. سردار 
حسین رحیمی در مراسم آغاز طرح ساماندهی 
تردد موتورسیکلت سواران تهران افزود: بسیاری 
از تخلفات ترافیکی مربوط به موتورسیکلت سواران 
است و اجرای این طرح می تواند آثار خوبی در حوزه 
ترافیکی و حتی برخورد با جرائم در پی داشته باشد. 
هدف اصلی این طرح ساماندهی و انضباط بخشی 
موتورسیکلت سواران و رفع دغدغه شهروندان است 
و جلسات توجیهی متعددی با مسئولان اجرایی 

برگزار کرده ایم. 

آزادسازی حریم رودخانه کرج
آرمان ملی: در راستای تاکیدات رئیس قوه 
قضائیه در آزادسازی حریم رودخانه کرج، تعداد 
دیگری از ساخت وسازهای متعلق به دستگاه های 
دولتی و حاکمیتی و همچنین تعدادی از متصرفات 
مربوط به افراد حقیقی تخــــریب شد. فاضلی 
هریکندی، رئیس کل دادگستری البرز بیان کرد: 
در طول مسیر ۶۴ کیلومتری از پل حامی تا تونل 
کندوان ۱۹ دستگاه حاکمیتی در حریم رودخانه 
کرج اقدام به ساخت و ساز کرده اند تا به امروز ۱۰ 
دستگاه از جمله قوه قضائیه، محیط زیست، وزارت 
نیرو، کمیته امداد امام خمینی )ره(، وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، بنیاد شهید و امور ایثارگران، وزارت 
راه و شهرسازی و وزارت کشور و چند دستگاه 
حاکمیتی دیگر نسبت به آزاد سازی حریم رودخانه 

اقدام کرده اند. 

اختلافات کانون وکلا با قوه قضائیه
 تسنیم: رئیس مرکز وکلای قوه قضائیه با 
اشاره به لغو آزمون وکالت ۱۴۰۰ کانون های وکلا 
اعلام کرد: آزمون وکالت مرکز وکلای قوه قضائیه 
را به جای شهریور ماه ۱۴۰۱، اوایل سال آینده 
برگزار می کنیم تا برنامه ریزی و مطالعه داوطلبان 
آزمون کانون، هدر نرود. حسن عبدلیان پور افزود: 
مطابق سال های گذشته، آزمون وکالت مرکز وکلا 
در شهریور ماه یا ماه های ابتدایی نیم سال دوم برگزار 
می شد؛ از طرف دیگر، بارها اعلام کرده ایم که با 
همکاری درون صنفی و هم افزایی مشترک می توانیم 
بسیاری از دغدغه های وکلا، فارغ التحصیلان حقوق 
و داوطلبان کارآموزی وکالت را رفع کنیم؛ عملکرد 
ما در مرکز نشان داده است که  در موارد بسیاری نیز 
فارغ از اختلاف سلایق، در حل معضلات مشترک 

درون صنفی پیش قدم بوده ایم. 

بر کسی پوشیده نیست که در شرایط تحریم و افزایش 
نرخ تورم، بیشترین فشار بر  دوش اقشار ضعیف جامعه است، 
تا جایی که بسیاری را به خیابان کشانده، مثل فرهنگیان، 
بازنشستگان، کارگران و... البته این تجمعات از سال ها پیش 
آغاز شد و دولت دوازدهم برای کاستن از این فشار، علاوه 
بر دو مرحله متناسب سازی حقوق بازنشستگان، لایحه 
همسان سازی حقوق بازنشستگان را با دو فوریت به مجلس 
فرستاد. و با وجود امضای بیش از ۲۰۰ نماینده، این لایحه در 
مجلس مسکوت ماند. پس از روی کار آمدن دولت سیزدهم 
و همان نمایندگانی که اصرار بر اجرای همسان سازی 
داشتند، ناگهان تغییر موضع جدی از سوی آنها صورت 
گرفت و بسیاری مخالف همسان سازی حقوق بازنشستگان 
شدند، دلیل مخالفت هم تورم زا بودن این لایحه و نبود 
پشتوانه مالی برای تامین بودجه بود. نمایندگانی مانند 
آقای الیاس نادران به این هم بسنده نکرده و علاوه بر اینکه 
در یک برنامه تلویزیونی آن را تورم زا دانست، به جمع آوری 
امضا در مخالفت با آن پرداخت، و بیش از ۵۰ امضا هم از 
نمایندگان جمع کرده است. یکی از روزنامه های اصلی 
اصولگرایان هم تیتر زد، که »همسان سازی موجب ایجاد 
بار مالی و تعهد شدید برای دولت می شود« و نویسنده 
مقاله، این لایحه را عاقلانه و منطقی ندانست. طغیان، 
نماینده  دیگری هم پیشنهاد داد که همسان سازی باید از 
طریق خود صندوق های بازنشستگی تامین مالی شود، نه از 
طریق منابع دولت. بسیاری از دولتمردان نیز این لایحه را 
بد اخلاقی دولت دوازدهم می دانند و انداختن توپ در زمین 
دولت سیزدهم برای فشار بیشتر به این دولت و در نهایت 
در هفتم بهمن، دولت سیزدهم لایحه همسان سازی را از 
مجلس پس گرفت و قول داد آن را اصلاح و لایحه جدیدی 
تقدیم مجلس نماید. در این شرایط امضا و بده بستان لایحه، 
بسیاری از بازنشستگان امروز که فشار تورم آنان را به زیر 
خط فقر برده و برای اجرای عدالت به خیابان آمده اند، 
همان انقلابیونی هستند که در سال ۵۷ برای اجرای عدالت 
به خیابان آمدند و رویاها و آرزوهای بزرگ در سر داشتند، 
هشت سال با متجاوزان به میهن جنگیدند و همه مشکلات 
را به خاطر مصالح و منافع کشور تحمل کردند. انقلابیونی 
که در آن زمان در فرهنگ شان نه اختلاسی بود، نه رانت و 
همه سختی ها برای حفظ انقلاب تحمل می کردند و امید 
داشتند روزی رویاهای آنان محقق می شود. حال برخی 
دیروز گرفتار فقر و فلاکت شده اند و آنها فقط برای معیشت 
خود به خیابان آمده اند و برخی امروز نیز بر سر قدرت نشسته 
و از حال آنها خبر ندارند. لایحه همسان سازی بسان توپی 
شده که هر کس سعی می کند آن را در زمین حریف انداخته 
و تماشا کند حریف سیاسی با آن چگونه بازی مي کند! 
هزار میلیاردی که معلوم نیست کجاست و قطعا در جیب 
اختلاسگران است، تورم زا نیست ولی افزایش اندکی پول به 
حقوق بازنشستگان تورم زا است و اقتصاد را بر هم مي زند؟ 
نمی دانم سرانجام لایحه همسان سازی چه خواهد شد، ولی 
نیک می دانم که بازنشستگان کشوری، لشکری و تأمین 
اجتماعی زندگی سختی را در زیر خط فقر یا در فقر مطلق 
تجربه می کنند، نمایندگان و دولتمردان اگر وقت داشتند، 
سری به سامانه پاکنا بزنند تا تبعیض و بی عدالتی را در 
حقوق و پرداخت ها بهتر ببیند و شاید یا لایحه همسان 
سازی را به سرانجام برسانند یا اندکی از حقوق خود و دیگر 
نجومی بگیران کم کرده و به بازنشستگان و دیگر اقشار 
آسیب پذیر جامعه اختصاص دهند. این از اهداف انقلاب 

بزرگ جمهوری اسلامی ایران بود. 

اختلاس تورم زا نیست؟ 

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
وام بازنشستگان

یک ماه به پایــان سال بیشتر نمانده ولی هنوز وام هفت 
میلیونی بازنشستگان پرداخت نشده است و هیچ پیامکی 
برای ما ارسال نشده است. از مسئولان تقاضا داریم که نسبت 
به واریز این وام برای بازنشستگان اقدامات لازم را انجام دهند 

تا مشکلات آنها هرچه زودتر حل شود. 
کمالی از تهران

مسکن مهر
حدود ده سال است که در مسکـــن مهر ماهدشت کرج 
ثبت نام کردم و در سامانه مسکن مهر انتخاب واحد شدم و 
دارای واحد هستم، ولی هنوز به بانک معرفی نشدم و کارت 
قسط ندارم در سامانه دارای قرارداد هستم، اما قرارداد امضا 
نشده است و قرارداد بدون امضا را هم دارم تاریخ تحویل واحد 
در آن ثبت نشده است تا الان هم هر مبلغی که از طرف اداره 
راه وشهرسازی از ما درخواست شده به موقع پرداخت کردم. 
کریمی از تهران

گازسوز کردن خودرو
۲ سال است که برای گازســوز کردن پراید ثبت نام کردم اما 
تاکنون خبری نشده است. از مسئولان تقاضا داریم که هرچه 
سریعتر ثبت نامی ها را انجام دهند تا بتوانیم ماشین های خود 

را گازسوز کنیم. 
یک شهروند از تهران 

وضعیت قرمز
شهر قم در وضعیت قرمـــز قرار دارد. اما مسئولان شهـــر 
و آموزش و پرورش و مدارس قم همچنان تاکید بر حضوری 
بودن مدارس دارند. از مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع 

رسیدگی کنند. 
اکبری از قم

 کریم بخش کردی تمندانی 
کارشناس آموزشی 

یادداشـــت

طبق آخرین اظهار نظر، رئیس سازمان غذا 
و دارو که به دو میلیون دلار ارز ترجیحی در 
بودجه ۱۴۰۱ اشاره دارد، می گوید: »واضح 
است که قیمت دارو چهار تا پنج برابر بالاتر 
می رود و اگر ارز به اندازه و به هموقع داده نشود 
وضعیت در ۱۴۰۱ به مراتب بدتر خواهد شد.« 
این گفته ها در شرایطی مطرح می شود که در 
سال ۱۴۰۰، تقریبا اکثر اقلام دارویی تولید 
داخل بیش از ۴ برابر با افزایش قیمت روبه رو 
بودند و بسیاری از اقلام دارویی خارجی نیز 
تقریبا کمیاب شده بودند و طبق گفته مسئولان 
بیش از ۱۹۰ قلم دارو در کشور نایاب است، 
یا کمیاب. با این حال، حاجی بابایی، رئیس 
کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ چندی پیش 
اعلام کرده بود که: »مشکلات مردم باعث شد 
که کمیسیون تلفیق با حذف ارز ترجیحی 
موافقت نکند. البته امیدواریم در صورت وجود 
گشایشی برای دولت، مجلس کمک کند که 
مسیر دیگری طی شود.«  موضوعی که بهرام 
دارایی به آن واکنش نشان داده و گفته است: 
»وظیفه سازمان غذا و دارو، تامین دارو است 
اما وقتی ارز نیست و یا ارزی که آقای شهریاری 
)رئیس کمیسیون وزارت بهداشت و درمان( و 
دوستانشان برای تامین دارو اختصاص داده اند 
در شهریور به اتمام می رسد، ما باید چکار کنیم؟ 
مجبوریم با هر نوع ارزی اعم از ارز آزاد دارو وارد 
کنیم. مساله این است که باید سازمان برنامه و 
بودجه این اختلاف قیمت را جبران کرده و آن را 
به بیمه ها پرداخت کند.« گفته  های بهرام دارایی 
در شرایطی مطرح می شود که چندی پیش علی 
فاطمی، نایب رئیس انجمن داروسازان کشور 
برای چندمین بار در خصوص کمبود شدید 
دارو هشدار داد، اما وی ضمن تکذیب اظهارات 
فاطمی گفته های او را اغراق و تشویش اذهان 
عمومی می داند! چندی پیش نیز دارایی درباره 
افزایش قیمت دارو گفته بود: »افزایش قیمت ها 
با هماهنگی بیمه ها است و سازمان غذا و دارو، 
اصولاً در نیمه دوم سال نسبت به افزایش قیمت 

دارو اقدام می کند.« و حالا صحبت های وی 
نشان می دهد که قیمت دارو رابطه مستقیم با 
ارز دارد. طبق لایحه سال جاری، دولت مکلف 
شده تا برای ۶ ماهه اول سال، ۱. ۵ میلیارد 
دلار بابت دارو و تجهیزات پزشکی و سایر اقلام 
حوزه سلامت ارز با نرخ ترجیحی تأمین کند. 
اما برای ۶ ماه دوم سال پیشنهاد شده که ارز 
ترجیحی حذف و قیمت ارز تأمینی برای دارو 
به نرخ نیمایی برسد. در این میان دبیر انجمن 
کارفرمایی داروسازان مؤسس داروخانه های 
استان تهران معتقد است که »بررسی لایحه 
بودجه ۱۴۰۰ نشان می دهد که از مهرماه ارز 
ترجیحی دارو حذف شده و تأمین داروی مورد 
نیاز کشور نیز حالا با نرخ نیمایی تأمین می شود. 
با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، برای حمایت دارویی 
از مردم منابعی در حدود ۵۰ تا ۶۰ هزار میلیارد 
تومان نیاز خواهد بود. در این رابطه باید ساز و 
کاری تعریف شود که دولت نتواند از حمایت از 
مردم شانه خالی کند. با تخصیص منابع لازم به 
بیمه ها، فشاری بر مردم وارد نمی شود و هزینه 
افزایش قیمت را بیمه ها پرداخت خواهند کرد. 
این بهترین راهکار موجود در این زمینه خواهد 
بود و امیدواریم برای سال آینده بهترین راهکار 

در این زمینه اجرایی شود.« 
  بیماران سرگردان در داروخانه ها

در داروخانه ها، داروهای پرمصرف موجود 
نیست و اگر هم باشد، تعداد توزیع آن محدود 
است. یکی از بیماران نسخه به دست در یکی 
از این داروخانه ها می گوید: »برای خریــد 
اینداپامین از صبح به ۴ -  ۳ داروخانه ســر 
زدم اما یک داروی ساده بیماران قلبی را هم 
ندارند. در یکی از داروخانه ها گفتند تنها ۱۰ 
عدد بیشتر نمی دهند. نسخه من یک ماهــه 
است با مصرف روزانه یک عدد. ۱۰ روز دیگر هم 
وضعیت همین است و باید سرگردان داروخانه ها 
شوم. داروهای قلبی وعروقی به کنار داروی 
یک سرماخوردگی ساده مثل کلدداکس و ضد 
حساسیت یا آنتی بیوتیک هم پیدا نمی شود.« 

او ادامه می دهد: »یک بیماری ساده برای ما 
بیشتر از یک  میلیون تومان هزینه دارد؛ چراکه 
بسیاری از داروها را نمی توانیم پیدا کنیم و 
خود داروخانه ها به ما اعلام می کنند از بازار 
آزاد بخریم. بسیاری از داروهایی که مصرف 
طولانی مدت دارند برای سالمندان و افراد درگیر 
با بیماری های خاص هستند و هیچ تدبیری 
برای رفع این مشکل نیست.« »بیماران مبتلا 
به دیابت نوع دو برای تهیه داروهایشان با مشکل 
مواجه شده اند. نه نوع ایرانی آن پیدا می شود و نه 
خارجی.« اینها را محمدرضا که بیماری دیابتی 
است و از صبح، بیش از پنج داروخانه را زیر پا 
گذاشته می گوید و ادامه می دهد: »نه ویکتوزای 
خارجی هست و نه ملیتاید ایرانی پیدا می شود. 
از سامانه ۱۹۰ هم که سراغ می گیریم، می گویند 
نوع خارجی دیگر وارد نمی شود و نوع ایرانی هم 
فعلا موجود نیست. پس از این همه مدت مصرف 
دارو، حالا باید سراغ داروی دیگری باشم که اصلا 
معلوم نیست عوارض آن چیست و اثربخشی دارد 
یا خیر؟« او می گوید: »در بازار آزاد هم هر ویال 
ویکتوزا را ۲. ۵ میلیون تومان می فروشند و من 
حداقل سه ویال برای یک  ماه نیاز دارم و باید قید 

خریدش را بزنم.«
  مشکل کمبود دارو

داروخانه داران هم از این وضعیت انتقاد دارند. 
آنها می گویند که هیچ وقت، کمبود و کسری 
دارو صفر نمی شود و همواره این کمبودها 
وجود داشته، اما زمانی مسأله ، تبدیل به چالش 
می شود که داروهای حیاتی مثل انسولین و 
داروهای قلبی وعروقی با مشکل دسترسی مواجه 
شوند. متصدی یکی از داروخانه ها در غرب 
تهران می گوید: »برای تامین داروهای حیاتی 
برنامه ریزی وجود ندارد. چند ماهی در سال این 
مشکل باعث استرس همزمان برای ما و بیماران 
می شود. البته توزیع گردشی و قطره چکانی 
در زمان کمبودها وجود دارد اما بیشتر از آنکه 
مشکل را برطرف کند، باعث سردرگمی بیماران 

می شود.«

»آرمان ملی« از سرگردانی مردم در تصمیم دولت و مجلس برای حذف ارز دولتی گزارش می کند: 

وضعیت قـرمـــز دارو در 1401 
   اختصاص دو میلیون دلار ارز ترجیحی به دارو، قیمت چهار تا پنج برابر می شود

آرمان ملی-  رها معیری: با وجود 
گمانه زنی ها فقط دو میلیون دلار 
ارز ترجیحی برای دارو در نظر 
گرفته شده است و این امر می تواند 
قیمت دارو در سال آینده را به 500 
درصد افزایش دهد. در شرایطی که 
اختصاص ارز دولتی برای بسیاری، 
دستمایه رانت و فساد شده بود تا 
از طریق خرید دارو با ارز دولتی و 
فروش آن با ارز آزاد، میلیون ها دلار 
سود به جیب بزنند، دود حذف این 
ارز مستقیم به چشم مردمی می رود 
که در سال گذشته بیش از نیم 
میلیون نفر با هزینه های دارویی به 

زیر خط فقر سقوط کردند. 

ایران جزو 1۰ کشور 
برتر در مهار کرونا

وزیر بهداشــت گفــت: تاکنون 
۹۱ درصد از مـــردم واکسن دز 
اول، ۸۱ درصد واکسن دز دوم و 
۳۲ درصد واکسن دز سوم خود را 
دریافت کرده اند. بهرام عین اللهی 
خاطرنشان کرد: سازمان بهداشت 
جهانی اذعان دارد که ایران در زمینه 
مقابله با کرونا جزو کشورهای برتــر 
دنیاست. در منطقه که می توانیم 
بگوییم اول هستیــم و در دنیا هم 
رتبه ها دائم تغییــر می کند ولی 
ایران جزو ۱۰ کشور برتر است. وزیر 
بهداشت در پایان از مردم خواست 
کسانی که واکسن نزده اند حتما برای 
واکسیناسیون اقدام کنند و افرادی 
هم که واکسن زده اند واکسیناسیون 
خود را با تزریق دزهای اول و دوم 
تکمیل کنند، زیرا در حال حاضر 
بهترین روش پیشگیری از ابتلا به 

بیماری، واکسیناسیون است. 

 هر ۴ دانش آموز 
یک نفر مبتلا به چاقی 

معاون تربیـــت بدنی و سلامت 
وزارت آموزش و پرورش گفت: طی 
هشت سال گذشتــه نرخ »چاقی« 
دانش آموزان رشد داشته و به ازای 
هر چهار دانش آموز یک دانش آموز 
مبتلا به چاقی و اضافه وزن است و 
از حیث ورزش و چاقی خانواده ها، 
بیش از ۶۵ درصد مادران مبتلا به 
چاقی و اضافه  وزن هستند. صادق 
ستاری فرد به هدف همگانی شدن 
ورزش و برداشتن گامی برای ارتقای 
سلامت عمومی خانواده ها گفت: در 
فاز اول این برنامـــه در ۱۰ استان 
عملیاتی می شود. طــی هشت سال 
گذشته نرخ چاقی دانش آموزان رشد 
داشته و به ازای هر چهار دانش آموز 
یک دانش آمــوز مبتلا به چاقی و 
اضافه وزن است و از حیث ورزش و 
چاقی خانواده ها، بیش از ۶۵ درصد 
مادران مبتلا به چاقی و اضافه وزن 
هستند. از سوی دیگر طی ۲۰ تا ۳۰ 
سال آینده ۲۰ تا ۳۰ درصد جامعه ما 
سالمند می شوند و جوانان با سرعت 
بیشتری مبتلا به چاقی می شوند و بر 
اساس مطالعات در آینده جامعه ای را 
خواهیم داشت که ۷۵ درصد دچار 
معضلات چاقی و اضافه وزن خواهند 

بود و یا در معرض خطر قرار دارند. 

آرمان ملی: اظهار نظرها و واکنش ها 
به صحبت های جنجالی یکی از فیلمنامه 
نویس های حاضر در جشنواره  فیلم فجر ادامه 
دارد و پس از واکنش  ها در نماز جمعه از سوی 
ائمه جماعت و عذرخواهی نوشین معراجی 
فیلمنامه نویس »نمور«، حال نامه دادستانی 
به وزیر ارشاد نشان می دهد که اظهارات او 
تبعات وخیمی برای این فیلمنامه نویس به 
همراه دارد. در این میان، آنچه که از نامه 
غلام عباس ترکی، معاون قضائی دادستان 
کل کشور استنباط می شود، ورود دادستانی 
به عنوان مدعی العموم به اظهارات اخیر، خانم 
فیلمنامه نویس است. همان طور که معاون 
قضائی دادستان کل کشور در پیگیری حقوق 
عامه و پیشگیری از جرم، در نامه ای به وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، درخواست کرده تا 
نسبت به اظهارات خلاف واقع یکی از اعضای 
سازنده آثار جشنواره چهلم فیلم فجر اقدامات 
لازم صورت گیرد. در بخشی از نامه غلام 
عباس ترکی معاون دادستان کل کشور آمده 
است: »برخی از احکام مسلم دینی را نادیده 
گرفته و موجبات تکدر و آزردگی خاطر 
جامعه اسلامی به ویژه متدینین را فراهم 
آورده است.« به باور کارشناسان، فیلم نمور 
جزو ضعیف ترین فیلم های جشنواره چهلم 
بود فیلمی با ساختاری قابل پیش بینی، به 
حدی که تماشاچیان فیلم در دقایقی از اکران 
با سرو صدای خود به بازی ضعیف برخی از 
بازیگران واکنش منفی نشان داده و حتی در 
اعتراض به سطح پایین فیلم سالن را ترک 
کردند. به نظر می رسد پاسخ نویسنده فیلم 
نمور می تواند برای فرار از نقدهای حرفه ای 
و جدی بوده باشد. به دنبال وایرال شدن 
ویدئوی سخنان این فیلمنامه نویس در فضای 
مجازی که چهلمین جشنواره فیلم فجر را 
نیز تحت الشعاع خود قرار داد، با واکنش های 

اقشار مختلف در سطح گسترده ای مواجه 
بودیم. 

  واکنش های تند به یک اظهارنظر
این گفته های معراجی، تمام چهلمین 
جشنواره فیلم فجر را به زیر سوال برده و 
وزیر ارشاد، روز گذشته در پاسخ به انتقادات 
نسبت به این جشنواره، اعلام کرد: »خطای 
یک فرد را نباید به جامعه هنری تسری داد.« 
هر چند که این فیلمنامه نویس، در نامه ای 
بابت رنجش برخی هم میهنان عذرخواهی 
کرده، اما همچنان صحبت های او در فضای 
مجازی و حقیقی مورد انتقاد مسئولان است. 
در نامه خانم معراجی آمده است: »ویدئوی 
منتشرشده از اظهاراتش تقطیع شده و نحوه 
انتشار آن را سوءتفاهم برانگیز است. او در این 
نامه می گوید: »به عنوان یک ایرانیِ مقید به 
دین اسلام و با اطلاع و آگاهی از مناسبات 
و شرعیات مقدس شیعیان، طبیعی است 
که جاری شدن خطبه عقد در هنگام ازدواج 
زوجین را لازم و قطعی می دانم و به آن اعتقاد 
راسخ دارم.« با این حال، حجت الاسلام 
مسعود عالی استاد حوزه در اظهاراتی از 

نوشین معراجی، در پی مواضع اخیرش در 
خصوص روابط زن و مرد به شدت انتقاد کرد و 
گفت: »آن خانم داوری که در جشنواره حرف 
ازدواج سفید را زد، مسئولان ارشاد تو دهنش 
باید می زدند.« حجت الاسلام سید محمد 
نبی موسوی فرد، امام جمعه اهواز با اشاره 
به اینکه برگزاری جشنواره فجر دل مومنان 
را به درد آورد، گفت: »بنا نیست در نظام 
مقدس اسلامی شاهد چنین جشنواره هایی 
باشیم که تعدادی افراد از خدا بی خبر در 
آن حضور دارند. رفتارهای زشت، وضعیت 
لباس پوشیدن نامناسب و اینکه حرف هایی 
زده شده که در تاریخ، یزید زده است، نشان 
دهنده وضعیت این جشنواره است. از دولت 
انقلابی و وزارت ارشاد درخواست داریم تا 
به این وضعیت توجه کند تا شاهد چنین 
ناهنجاری هایی نباشیم.« امام جمعه کرج 
نیز در مورد اشاعه فرهنگ اباحه گری هشدار 
داده و امام جمعه گنبدکاووس اظهارات این 
فیلمنامه نویس را انحراف خواند و آن را تلاش 
دشمنان برای اشاعه بی غیرتی و افول جایگاه 

زن عنوان کرد. 

واکنش ها به اظهارنظر فیلمنامه نویس »نمور« ادامه دارد

تبعات سخن نسنجیده خانم نویسنده!
   دادستانی از وزارت فرهنگ و ارشاد درخواست کرد تا نسبت به اظهارات خلاف واقع نویسنده فیلم »نمور« وارد شود!

اصلاح قانون حمل 
سلاح در دستور کار

رئیس سازمــان حفاظت محیط 
زیست گفت: خوشبختانه از حدود 
سه هفته قبل اصلاح قانون حمل 
سلاح را در دستــور کار قرار داده ایم 
تا کاملا بحث حمــل سلاح تمام 
نیروهای مسلح در این امر دیده شوند 
و محیط بانان به صورت اخص در این 
موضوع هستند. علی سلاجقه افزود: 
اولا ۸۵ میلیون مــردم کشور همه 
محیط بان هستند. اینکه تفکیک 
بین بدنه محیط بانــی کشور و بدنه 
کارشناسی کشور ایجاد شده را قبول 
ندارم. همه ۷ هزار و ۵۰۰ نفر اخص و 
مجموعه کارمندی سازمان محیط 
زیست محیط بان هستند چون همه 
این کار را دنبال می کنند. کاملا بحث 
حمل سلاح تمـام نیروهای مسلح 
در این امر دیده شوند و محیط بانان 
این موضوع  به صورت اخص در 
هستند. یک نامه مشترک خدمت 
رئیس ستـــاد کل نیروهای مسلح 
سردار باقـــری ارسال شد که این 
موضوع هم پیگیری می شود که 

فرایندها شفاف شود. 


